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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro sociální politiku ZHMP   

ZÁPIS z 31. jednání 

Výboru pro sociální politiku ZHMP konaného dne 17. 3. 2022 v 15:00 hod. 

on-line v prostředí Cisco Webex, 

 https://prahaeu.webex.com/prahaeu/j.php?MTID=mf25e069887f2b8cbfebbc479211bd242  

     

 
Přítomni: Mgr. Eva Horáková, Martin Arden, prof. Ing. Mgr. Martin Dlouhý, Dr., MSc., Ing. Jakob Hurrle, JUDr. Petr 

Lachnit, Zdena Štěpánková, Magdalena Valdmanová, Ing. Monika Weinerová  

Omluveni: Lucie Kubesa, JUDr. Petr Novotný, Ing. Alexandra Udženija  

Nepřítomni:   

Hosté: Mgr. Milena Johnová, radní Mgr. Milena Johnová, Ing. Alice Mezková, MPA, pověřená řízením odboru 
SOV MHMP, Mgr. Jakub Suchel, koordinátor investic Diakonie ČCE Praha, , Mgr. Martin Šimáček, ředitel 
Centra sociálních služeb Praha,    

Jednání řídila: Mgr. Eva Horáková, předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP      
 

Text zahájení: 

Jednání bylo předsedkyní Výboru zahájeno v 15:03. Kromě stálých hostů se zúčastnil ředitel Centra sociálních služeb Praha 
Mgr. Martin Šimáček a pan Mgr. Jakub Suchel, koordinátor investic Diakonie ČCE Praha. V úvodu paní předsedkyně 
navrhla doplnit program o bod Uprchlická krize, po krátké debatě bylo rozhodnuto, že bude zařazen jako bod 3, kvůli 
časovým potřebám dotčených. Rovněž paní předsedkyně oznámila členům změny ve složení Výboru a nové členy přivítala. 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Volba ověřovatele zápisu 

2. Schválení programu jednání 

3. Uprchlická krize 

4. Plnění úkolů uložených 30. Výborem: Diakonie ČCE - středisko Praha 

5. Plnění úkolů uložených 30. Výborem: Provoz humanitárních hotelů 

6. Plnění úkolů uložených 30. Výborem: Svojšice 

7. Vzetí na vědomí zápisu z minulého jednání 

8. Souhrnná informace o tiscích v sociální oblasti, schválených ZHMP 

9. Informace o tiscích v sociální oblasti předkládaných ZHMP (R-42946) 

10. Informace o tiscích v sociální oblasti předkládaných ZHMP (R-42902) 

11. Informace o tiscích v sociální oblasti předkládaných ZHMP (R-43052) 

12. Informace o tiscích v sociální oblasti předkládaných ZHMP (R-43464) 

13. Informace o tiscích v sociální oblasti předkládaných ZHMP (R-43388) 

14. Problematika nízkoprahových center na území hlavního města Prahy 

15. Různé 

https://prahaeu.webex.com/prahaeu/j.php?MTID=mf25e069887f2b8cbfebbc479211bd242
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K jednotlivým bodům programu: 

1. Volba ověřovatele zápisu 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 

Usnesení č. U-VS-0172 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  

ověřovatelku zápisu 31. jednání Výboru, kterou je Magdalena Valdmanová 

 

přijato, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

2. Schválení programu jednání 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 
 
Paní předsedkyně oznámila členkám a členům změny, ke kterým došlo, dohlášené body a úpravy v programu. 

Usnesení č. U-VS-0173 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  

program 31. jednání Výboru v upraveném znění 

 

přijato, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

3. Uprchlická krize 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 
 
Paní předsedkyně uvedla bod Uprchlická krize, který byl navržen k doplnění členy Výboru. V úvodu dala paní 
předsedkyně slovo paní radní Johnové, aby informovala o současném stavu v oblasti ubytovávání lidí prchajících 
před válkou a navrhla, aby diskuze a otázky byly na pořadu až po uvedení. Paní radní Johnová hovořila o vzniku a 
následném přesunu Krajského asistenčního centra pomoci Ukrajině, které původně sídlilo na Mariánském náměstí v 
knihovně, z kapacitních důvodů však po třech dnech došlo k jeho přesunutí do Kongresového centra. Každému 
příchozímu je přiděleno vízum, ubytování a zdravotní pojištění, rovněž také mohou příchozí požádat o dávku sociální 
pomoci. Lidem jsou poskytovány informace o sociálních službách, také například rodičovských iniciativách, které 
mohou pomoci se situací. Na místě mohou také lékaři, zdravotníci, pedagogové a další zanechat své kontakty pro 
potenciální budoucí pomoc, které jsou následně předávány příslušným odborům. Pomoc s orientací na hlavním 
nádraží a Florenci zaštiťuje Organizace na pomoc uprchlíkům. Největším problémem je v současné chvíli ubytovávání 
a zejména jeho financování, které je podle paní radní momentálně nedostatečné. Rovněž je připravován manuál pro 
spolupráci s městskými částmi, projednávat se bude přímo se starosty. Cílem materiálu je usnadnění procesu a 
systematizace pomoci. Paní radní vyzdvihla organizace, které organizují pomoc ve veškerých směrech a za práci jim 
poděkovala. Paní předsedkyně poděkovala paní radní za uvedení do situace a otevřela diskuzi a prostor pro otázky. 
Paní Štěpánková se na paní radní obrátila s problematikou neexistence metodiky či plánu, jak mohou pobytové 
příspěvkové organizace pomáhat, neboť se chtějí zapojovat, ale nemají jasná pravidla. Řada PO se již do pomoci 
zapojila, ale některé se na paní Štěpánkovou obrátily, aby vznesla dotaz, jak mají svou pomoc financovat, aby bylo 
jasné, co mohou a nemohou, neboť péče řádného hospodáře PO říká, že bez pokynu sociálního odboru se nemohou 
zapojit. Také uvedla, že zmapování ubytovacích kapacit PO bylo vyřízeno 7. března. 
Paní radní uvedla, že ke zmapování byly PO vyzvány na základě impulsu krizového štábu či odboru bezpečnosti, 
neboť ubytování je skutečně nejpalčivější otázkou. Také uvedla, že již proběhla porada ohledně ubytovávání a 
zejména ve spojitosti s již dostupnými kapacitami bydlení. Paní radní hovořila také o kapacitách bydlení, které nejsou 
připraveny a vyžadovaly by investici pro zahájení provozu a samozřejmě také řadu provozních nákladů, u těchto 
druhů ubytování se pracuje na konkrétních propočtech s řediteli PO, jestli je to správná cesta. K výzvě pro zapojení 
se do pomoci na Vyšehradě paní radní uvedla, že se nejednalo o výzvu směřovanou pouze PO, ale šla všem 
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poskytovatelům všech sociálních služeb na území hlavního města. Nejedná se o nic povinného nebo o žádost o 
dobrovolnou práci sociálních pracovníků na území, ale o dobrovolnou práci. Rovněž již řada těchto organizací sama 
ze své vůle překládá své materiály do ukrajinštiny, aby příchozím byla zjednodušena orientace. 
Paní Štěpánková se dotázala na nemožnost zapojení PO, které by mohly zajistit ubytování lidem se zdravotním 
postižením. Potřebují podle paní Štěpánkové pouze souhlas s ubytováním lidí prchajících před válkou, stanovení 
podmínek pronájmu a zpětné financování. 
Paní radní uvedla, že tyto záležitosti řeší a intenzivně je řeší i odbor SOV.  
Slovo bylo předáno paní ředitelce Mezkové, poděkovala ředitelům PO za rychlé zmapování kapacit. Rovněž uvedla, 
že nelze prozatím odpovědět na otázky ohledně financování, neboť se jedná o mimořádnou situaci. Prozatím dal 
odbor požadavek, aby financování aktivit spojených s krizí bylo vedeno zvlášť, aby bylo možné s tím zpětně pracovat.  
Paní Štěpánková položila otázku směrem k metodickému pokynu pro ředitele, který by byl ze strany odboru 
souhrnný. Paní ředitelka rovněž uvedla, že existující směrnice z doby pandemie je schopná obratem vyhovět řadě 
požadavků prostřednictvím telefonu. 
Paní radní rovněž uvedla, že je potřeba uvědomit si, že se bavíme o akutní pomoci lidem ve velmi náročné situaci. 
Nejedná se však o dlouhodobé poskytování sociálních služeb, ve smyslu vytváření nových kapacit pro nově příchozí 
prchající před válkou. 
Na konci debaty se všechny strany dohodly, že se problematika vyřeší usnesením, které žadatelé formulovali. 
Pan Dlouhý se do debaty zapojil s prosbou o konkrétnější vymezení financování neziskových organizací, které se 
začaly obracet se žádostmi o dotace či příspěvky na svou činnost spojenou s uprchlickou krizí a bylo by vhodné 
vytvořit systémové řešení. Paní radní obeznámila členy Výboru i s prací některých neziskových organizací a vyzdvihla 
jejich práci. Rovněž uvedla, že se s neziskovými organizacemi každý týden setkává a uvedla, že vzniká dokument, 
který obsahuje aktivity, kterým se ve spojitosti s krizí NGO věnují a věnovat budou. V brzké době by mělo dojít k 
systematizaci, nicméně se jedná o situaci, kterou nikdo nemohl předpovídat a proto se momentálně některé žádosti 
zdají nesystémové. 
Paní předsedkyně poděkovala a přidala se k prosbě o metodický pokyn. Výbor se dohodl, že žádá o metodický pokyn 
či pravidla a paní radní potvrdila, že je již v procesu. 
Následovala debata o znění usnesení, které bylo následně odhlasováno. Členové se domluvili na odhlasování na 
samém konci Výboru, kdy se již lišil počet přihlášených členů. 

Usnesení č. U-VS-0174 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   v y z ý v á  

1.  SOV a paní radní Mgr. Milenu Johnovou, aby po písemné dohodě s řediteli příspěvkových organizací 
vhodná volná místa v příspěvkových pobytových sociálních službách v hl. m. Praze k možnému přijetí 
osob se zdravotním postižením, kteří přicházejí z Ukrajiny 

 

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

2.  k možnosti zajištění vhodného přechodného bydlení pro preferované pozice, složky IZS, matky s dětmi. 
O této akci informovat příslušné orgány písemně 

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

I I .   ž á d á  

o stanovení finančních podmínek a způsobů, jakým budou tyto služby hrazeny, aby ředitelé příspěvkových 
organizací mohli fungovat v souladu s péčí řádného hospodáře. Rovněž žádá o písemné doložení tohoto 
kroku, a aby došlo k zahájení těchto aktivit ihned 

přijato, pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

4. Plnění úkolů uložených 30. Výborem: Diakonie ČCE - středisko Praha 

Paní předsedkyně uvedla členy Výboru do situace, za které vznikl úkol na minulém Výboru a připomněla, že šlo 
zejména o lepší kalkulaci nákladů, které je nutno vynaložit na realizovaný projekt výstavby nového centra pro lidi s 
postižením autistického spektra. Pan Suchel poděkoval členům Zastupitelstva za schválení dotace. Stavba by měla 
být dokončena v srpnu letošního roku. K otázce financování uvedl, že ačkoli od prvopočátku byla ze strany 
organizace snaha o co nejpřesnější rozpočet, od vysoutěžení projektu došlo k výraznému nárůstu nákladů, na které 
bylo potřeba reagovat. 
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5. Plnění úkolů uložených 30. Výborem: Provoz humanitárních hotelů 

Paní předsedkyně uvedla členy Výboru do situace a odkázala na materiály, které pan ředitel Šimáček poskytl a 
členové je obdrželi před konáním Výboru k věci humanitárních hotelů. Paní předsedkyně se obrátila na paní 
Štěpánkovou, zdali chce položit konkrétní otázky přímo panu řediteli. Pan ředitel Šimáček dovysvětlil statistiky, které 
již byly obsaženy v doručeném materiálu. Řada lidí, kteří využili pobyt v hotelech, využila volný čas k rekvalifikaci či 
doplnění pracovních zkušeností a aktivně participovali na pracovním životě, pokud jim to zdravotní stav dovoluje. 
Rovněž jsou v materiálu i příjmy těchto lidí a míra jejich participace například na placení nájmu. Pan ředitel rovněž 
uvedl, že čísla považuje za velmi významná, neboť se jedná o práci s velmi specifickou skupinou, která je do velké 
míry velmi limitována. Paní Štěpánková se s panem ředitelem Šimáčkem domluvila na individuální konzultaci. 

6. Plnění úkolů uložených 30. Výborem: Svojšice 

Paní předsedkyně uvedla, že tento bod bude odložen na nadcházející Výbor, neboť návštěva proběhla v krátkém 
časovém úseku před Výborem a na zprávu a poskytnutí komplexních informací je potřeba více času. 

7. Vzetí na vědomí zápisu z minulého jednání 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 

Usnesení č. U-VS-0175 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

zápis z únorového jednání Výboru v předloženém znění 

 

přijato, pro: 6, proti: 0, zdržel se: 1, mimo místnost: 0 

 

8. Souhrnná informace o tiscích v sociální oblasti, schválených ZHMP 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 

Usnesení č. U-VS-0176 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

informaci o tiscích v sociální oblasti schválených ZHMP v únoru 2022 

 

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

9. Informace o tiscích v sociální oblasti předkládaných ZHMP (R-42946) 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 
Paní předsedkyně představila materiál R-42946 k návrhu na poskytnutí finančních prostředků formou jednorázové 
účelové individuální dotace a úpravu rozpočtu kap. 0582 a kap. 0811 v roce 2022, jehož předmětem je alokace 
částky 700 tis. Kč Výboru dobré vůle - Nadace Olgy Havlové. Ve shodné výši jsou částky alokovány z kapitoly sociální 
a kapitoly bydlení. 

Usnesení č. U-VS-0177 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

informaci o tisku R-42946 k návrhu na poskytnutí finančních prostředků formou jednorázové účelové 
individuální dotace a úpravu rozpočtu kap. 0582 a kap. 0811 v roce 2022 

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 
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10. Informace o tiscích v sociální oblasti předkládaných ZHMP (R-42902) 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 
Paní předsedkyně představila materiál R-42902 k návrhu na poskytnutí dotací v Programu primární prevence ve 
školách a školských zařízeních pro rok 2022 
a k úpravě rozpočtu vlastního hl. m. Prahy na rok 2022, jehož předmětem je financování primární prevence do škol, 
které zřizuje město a městské části. V programu bylo přijato 253 žádostí, z rozpočtu bude k rozdělení vyčleněna 
částka 18 mil. Kč. 

Usnesení č. U-VS-0178 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   d o p o r u č u j e  

tisk R-42902, k návrhu na poskytnutí dotací v Programu primární prevence ve školách a školských zařízeních pro 
rok 2022 a k úpravě rozpočtu vlastního hl. m. Prahy na rok 2022, ke schválení ZHMP 

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

11. Informace o tiscích v sociální oblasti předkládaných ZHMP (R-43052) 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 
Paní předsedkyně představila materiál R-43052 k návrhu poskytnutí dotace hlavního města Prahy na rok 2022 v 
rámci vyhlášeného Programu k projektu "Rodiny a děti sociálně vyloučené a ohrožené sociální vyloučením a 
institucionalizací" pro rok 2022 a k uzavření veřejnoprávních smluv o poskytnutí dotace, jehož předmětem je 
především poskytnutí neinvestiční účelové dotace hlavního města Prahy spolufinancované z prostředků projektu 
Operačního programu Zaměstnanost a státního rozpočtu jednotlivým příjemcům. Celkově bylo hodnoceno 9 žádostí 
od poskytovatelů sociálních služeb v celkové výši požadavku 
15 827 254,00 Kč. Po hodnocení věcné a finanční části jednotlivých žádostí bylo v dotačním řízení 
navrženo k přidělení dotace v celkové výši 15 790 569,00 Kč 

Usnesení č. U-VS-0179 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   d o p o r u č u j e  

tisk R-43052, k návrhu poskytnutí dotace hlavního města Prahy na rok 2022 v rámci vyhlášeného Programu k 
projektu "Rodiny a děti sociálně vyloučené a ohrožené sociální vyloučením a institucionalizací" pro rok 
2022 a k uzavření veřejnoprávních smluv o poskytnutí dotace, ke schválení ZHMP 

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

12. Informace o tiscích v sociální oblasti předkládaných ZHMP (R-43464) 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 
Paní předsedkyně představila materiál R-43464 k návrhu na poskytnutí účelových neinvestičních dotací městským 
částem hl. m. Prahy na podporu aktivit v oblasti pomoci lidem bez domova na lokální úrovni a úpravu rozpočtu v 
roce 2022, jehož předmětem je poskytnutí účelových neinvestičních dotací na podporu realizace projektů v oblasti 
řešení problematiky bezdomovectví městským částem (MČ) hl. m. Prahy vychází z dlouhodobého záměru HMP o 
zapojení městských částí do procesů souvisejících s pomocí lidem bez domova. Poskytnutí účelových neinvestičních 
finančních prostředků v celkové výši 9 038 000 Kč (v obou výzvách) je zajištěno z rozpočtu odboru sociálních věcí 
Magistrátu hl. m. Prahy, kap. 0582, § 4379 – Řešení problematiky  
bezdomovectví. 

Usnesení č. U-VS-0180 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   d o p o r u č u j e  
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materiál R-43464 k návrhu na poskytnutí účelových neinvestičních dotací městským částem hl. m. Prahy na 
podporu aktivit v oblasti pomoci lidem bez domova na lokální úrovni a úpravu rozpočtu v roce 2022 
projednat a schválit v předloženém znění 

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

13. Informace o tiscích v sociální oblasti předkládaných ZHMP (R-43388) 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 
Paní předsedkyně představila materiál R-43388 k návrhu na poskytnutí dotací hlavního města Prahy pro rok 2022 v 
oblasti sociálních služeb na základě  
"Programu podpory registrovaných sociálních služeb pro poskytovatele sociálních služeb, kteří poskytují sociální 
služby zejména na území hl. m. Prahy nebo občanům hl. m. Prahy pro rok 2022.“ a úpravu rozpočtu vlastního hl. m. 
Prahy v roce 2022, jehož předmětem je zejména poskytnutí dotací v působnosti odboru sociálních věcí Magistrátu hl.  
m. Prahy  na rok 2022 v celkové výši 457 797 479 Kč. 

Usnesení č. U-VS-0181 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   d o p o r u č u j e  

ZHMP materiál R-43388 k návrhu na poskytnutí dotací hlavního města Prahy pro rok 2022 v oblasti sociálních 
služeb na základě 

"Programu podpory registrovaných sociálních služeb pro poskytovatele sociálních služeb, kteří poskytují 
sociální služby zejména na území hl. m. Prahy nebo občanům hl. m. Prahy pro rok 2022.“ a úpravu 
rozpočtu vlastního hl. m. Prahy v roce 2022, projednat a schválit v předloženém znění 

přijato, pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 1 

 

14. Problematika nízkoprahových center na území hlavního města Prahy 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 
Paní předsedkyně představila usnesení kontrolního výboru U-KV-0137, přijaté dne 8. února 2022, aby Výbor pro 
sociální politiku projednal problematiku nízkoprahových center na území hlavního města Prahy. Paní předsedkyně 
požádala o přesunutí bodu do dalšího měsíce, aby bylo možné zpracovat zjištěné materiály a tématu se věnovat více. 
Rovněž existuje předpoklad, že v další měsíci se problematika v návaznosti na počasí může mírně zhoršit. 

Usnesení č. U-VS-0182 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   s o u h l a s í  

s přesunutím úkolu na zasedání Výboru pro sociální politiku 21. dubna 2022 

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

15. Různé 

 
 

 

 

 

 

Paní předsedkyně poděkovala členům i hostům za účast a jednání ukončila v 16:41 
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Ověřil: Magdalena Valdmanová, členka Výboru pro sociální politiku ZHMP   

Zapsal: Bc. Sára Dvořáková, tajemnice Výboru pro sociální politiku ZHMP   

 
 
 
 
 
 
  
  
 


